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Ledamöter Karin Wanngård (S) Ordförande 
Christofer Fjellner (M) Vice ordförande 
Arvid Vikman Rindevall (S) 
Clara Lindblom (V) 
Thomas Ehrnström (V) 
Martin Hansson (MP) 
Gustav Johansson (M) 
Jan Jönsson (L) 
Björn Ljung (L) ersätter Jonas Naddebo (C) 

  
Suppleanter Maria-Elsa Salvo (S) 

Anders Österberg (S) 
Emilia Bjuggren (S) 
Tina Kratz (V) 
Lars Strömgren (MP) 
Rita Valanko (M) 
Yvonne Fernell-Ingelström (M) 
Fredrik Bergström (KD) 

  
Övriga närvarande Dick Morén Facklig SACO 

Jim Schütt Facklig LO 
Kristin Selander Facklig VISION 
Bosse Ringholm Lekmannarevisor 
Mikael Sjölander Revisor 
Fredrik Jurdell VD 
Anette Scheibe Lorentzi vice VD 
Ingrid Storm Sekreterare 
Peter Kvarnhem Ekonomichef 
Tuula Seger Tjänsteman 
Martin Nilsson Borgarrådssekreterare 
Anette Carlstedt Tjänsteman 

  
Justerare Karin Wanngård, Christofer Fjellner 
  
Paragraf §4 
  
Sekreterare Ingrid Storm 
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§ 4 Årsbokslut 2023 och årsredovisning för koncernen Stockholms Stadshus AB  
Dnr SSAB 2024/21 
 
  
Förelåg koncernledningens tjänsteutlåtande. 
  
En muntlig föredragning framfördes av koncernrevisor Mikael Sjölander från EY 
avseende revisionsberättelsen. 
  
En muntlig föredragning framfördes av lekmannarevisorn Bosse Ringholm (S) och 
Anette Carlstedt från revisionskontoret avseende lekmannarevisorernas 
bolagsgranskning. 
  
Koncernstyrelsen beslutar följande. 

1. Årsbokslut 2023 för koncernen Stockholms Stadshus AB godkänns. 
2. Årsredovisningen föreläggs Stockholms Stadshus AB:s årsstämma. 
3. Av disponibla fria medel i moderbolaget på 18 976 536 282 kr balanseras 
18 976 536 282 kr i ny räkning. 
4. Anmälan av förelagda revisionsrapporter godkänns. 
5. Berörda bolag inom koncernen Stockholms Stadshus AB får i uppdrag att följa 
upp och åtgärda de iakttagelser som revisorerna noterat.  
6. Besluten i ärendet justeras omedelbart. 
  

Särskilt uttalande angavs av Christofer Fjellner m.fl. (M) och Jan Jönsson (L), samt 
suppleantyttrande från Fredrik Bergström (KD) enligt följande. 
  
"När årsbokslutet 2022 och årsredovisning för koncernen Stockholms stadshus AB 
beslutades förra året fick vi en bekräftelse på den grönblå majoritetens arbeta med att 
bedriva en ansvarsfull ekonomisk politik. Årsredovisningen visade att 
kommunkoncernens externa bruttoskuld minskade med 2,5 procent under 2022. Det var 
första gången sedan år 2010 som skulden minskade på årsbasis. Koncernledningen 
konstaterade också att inriktningsmålet i budgeten för 2022: ”En ekonomiskt hållbar och 
innovativ storstad för framtiden”, uppfylldes helt. 
  
När vi nu ska besluta om årsbokslutet 2023 och årsredovisningen för Stockholms 
stadshus AB kan vi konstatera att det inte ser lika bra ut. Årets resultat efter skatt uppgår 
till -691 mnkr, vilket kan jämföras med ett positivt resultat på 2527 mnkr 2022. Det 
ekonomiska utfallet avviker från budget 2023. Fler än hälften av koncernens dotter- och 
intressebolag gör ett negativt resultat 2023. Det egna kapitalet minskar från 64 705 mnkr 
2022 till 62 540 mnkr 2023. Kommunkoncernens skuld ökade 2023 och prognoserna 
pekar på att den fortsätter att öka i snabbt takt 2024 och 2025. 
  
Vi kan vidare konstatera att investeringsvolymerna var mycket höga 2023 och att detta 
sammanfaller med att koncernens externa upplåning ökade med över 6 mdkr. Som en 
konsekvens av det har ramen för extern upplåning har höjts till 90 mdkr. Högre 
räntenivåer i kombination med en ökande skuld innebär följaktligen att stigande 
räntekostnader är en betydande kostnadspost i stadens budget samt belastar stadens 
bolag. 
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Vi vill avslutningsvis instämma i slutsatserna från stadsrevisorernas granskningsrapport. 
Deras granskning visar att rapporteringen av stora eller strategiska investeringar bör ske 
mer frekvent till koncernstyrelsen för vidare rapportering till kommunstyrelsen och 
kommunfullmäktige. Detta är mycket viktigt, inte minst som investeringsvolymerna nu 
är mycket stora, samtidigt som många av stadens projekt blir kraftigt fördyrade." 
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